
____________________________________________________________________ 

1 
 

 

Zápis z 8. zasedání Výkonného předsednictva Orla 

konaného dne 26. 2. 2024 na ústředím sekretariátu Orla 

 

Přítomni – viz prezenční listina 

 

Program: 

1. Zahájení a volba pracovních funkcí  

2. Schválení bodů programu 

3. Kontrola usnesení  

4. Zprávy odborných rad  

5. Žádosti z jednot  

6. Vyznamenání 

7. Různé 

8. Závěr 

 

 

1.  Volba pracovních funkcí – ověřovatelů zápisu, určení zapisovatele 

Jednání bylo zahájeno orelskou modlitbou.  

Br. Juránek konstatoval, že dnešní zasedání je usnášeníschopné.  Jmenoval zapisovatelku 

dnešního jednání ses. Horákovou, navrhl ověřovatele zápisu br. Sedláčka a ses. Brandejsovou.   

 

VP/8/64 VP schvaluje ověřovatele zápisu ses. Brandejsovou a br. Sedláčka.                                                                                                                                     

 9-0-0    

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

2.  Schválení bodů program 

Br. Juránek vyzval k návrhům na změnu či doplnění navrženého programu jednání. Nechal 

o programu hlasovat.  

 

VP/8/65   VP schvaluje program dnešního zasedání výkonného předsednictva.   

                                                                                                                                            9-0-0

      

  

3. Kontrola usnesení 

Generální sekretářka předložila rozpracovanost jednotlivých úkolů:  

 

VP/23/323   VP bylo seznámeno s doručeným dotazem z jednoty Rovensko - kdo je 

příjemcem financí v případě prodeje orlovny obci.   

 

VP6/47    na ústředí Orla proběhlo jednání statutárů Orla se zástupci obce Kotvrdovice a 

shodli se na dalším postupu při prodeji orlovny.   

 

VP/3/22     Soutěžní řád průběžně zpracovává TVR, aktualizace směrnic předloží předsedové 

rad do dalšího zasedání VP a následně bude zpracováno jako materiály na ÚR.  
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VP/7/58   Jednání v jednotě Ostrava Třebovice byl přítomen starosta Orla, generální sekretářka 

a členové jednoty, kteří zřídili transparentní účet pro získání financí na opravu střechy.  Byli 

vyzváni, aby se účastnili orelských akcí. Starosta konstatoval, že je to jediná orlovna na 

ostravsku.  

 

VP/8/66 VP bere na vědomí kontrolu usnesení.   

                                                                                                                                           9-0-0 

 

 

4.  Zprávy odborných rad  

 

Za TVR br. Bartoš: pracujeme na soutěžním řádu, upravují se kategorie, atd… Proběhly již 3 

závody OBL.  

 

Za DR br. Kodeda: zpracováváme materiály od otce arcibiskupa k duchovnímu vedení v Orlu.  

 

Za RS ses. Brandejsová: připravujeme setkání seniorů v Králíkách, je přihlášeno 48.   

 

Za KR br. Gardáš: je potvrzen termín 15.6. Folklorní festival v Žatčanech.  

 

Za RM ses. Horáková: rada připravila online formulář, abychom zjistili zájem o aktivity pro 

rodiny a mládež. Aktuálně přišlo 40 odpovědí.  

Ficep camp – aktuálně je přihlášeno 23 zájemců. Schválená kapacita byla 12 +2, max. počet 

účastníků na organizaci je stanovena na 18 + 2.  

RM Žádá o navýšení počtu účastníků o 6 účastníků.  

 

VP/8/67  VP schvaluje navýšení počtu účastníků na FICEP camp 2024 na celkový počet 18 a 

2 vedoucí a navýšení částky o 60.000 Kč z rozpočtu Orla.  

 

Za BRS br. Pummer: na poslední poradě jsme vyjasňovali systém Anthropoid Tour a 

zpracováváme podklady pro ochrannou známku.  

 

Za EHR ses. Macková: pracujeme na směrnicích a úpravou stanov, připravujeme směrnici pro 

inzerci do časopisu.  

 

Proběhla diskuse k předneseným zprávám. 

 

VP/8/68  VP  bere na vědomí zprávy odborných rad.  

9-0-0  

 

 

5. Žádosti z jednot 

 

Žádost z jednoty Černilov: starosta jednoty br. Šůstek doručil návrh na rozdělení finančních 

prostředků, který odsouhlasili členové jednoty /celkem 7 členů/: Orel ústředí 2,3 mil Kč, 

jednota Černilov 0,65 mil Kč, Farnost Černilov/oprava fary 1,3 mil Kč, Svatojakubská cesta 

v jednotě Přelouč 0,15 mil Kč, Župa Brynychova 0,2 mil Kč.  
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Po proběhlé diskuzi dospělo VP k návrhu rozdělení financí a to takto:  

Orel ústředí 2,3 mil Kč, Orel jednota Černilov 0,2 mil Kč - z důvodů nízkého počtu členů a 

současné aktivitě, Farnost Černilov/oprava fary 0,7 mil, Svatojakubská cesta v jednotě 

Přelouč 0,7 mil Kč, župa Brynychova 0,7 mil Kč.  

 

VP/8/69   VP schvaluje návrh rozdělení financí z případného prodeje orlovny Černilov.   

9-0-0 

 

 

 

7. Vyznamenání  

Ses. Horákova: k dnešnímu dni byly na ústřední sekretariát doručeny následující žádosti o 

vyznamenání dle směrnice č. 9 O vyznamenání Orla.  

Čestné uznání pro sestru Ludmilu Filipovou z jednoty Pozořice za dlouholetou činnost pro 

jednotu k životnímu jubileu 90 let.   

Čestné uznání pro bratra Petra Smoláka z jednoty Vysoké Mýto za dlouholetou práci jako 

starosta jednoty k životnímu jubileu 60 let. 

 

VP/8/70   VP uděluje Čestné uznání Ludmile Filipové z jednoty Pozořice za dlouholetou činnost 

pro jednotu k životnímu jubileu 90 let a Petru Smolákovi z jednoty Vysoké Mýto za dlouholetou 

práci starosty jednoty k životnímu jubileu 60 let. 

9-0-0  

 

8. Různé 

 

Br. Možný předal k vyřízení žádost o příspěvek rozhodčím na finálové turnaje OFL  - 

Florbalová komise navrhuje zvýšení sazby na jednotlivé zápasy finálových turnajů dle 

kategorií: 

Elévové – 180 Kč/zápas (minulá výše 140 Kč/zápas), Mladší žáci – 240 Kč/zápas (200 

Kč/zápas),  Starší žáci – 280 Kč/zápas (240 Kč/zápas), Dorostenci – 320 Kč/ zápas (260 

Kč/zápas), Junioři – 350 Kč / zápas (300 Kč/zápas) – v sezoně 23/24 není finále juniorů, Muži 

– 420 Kč/ zápas (350 Kč/zápas).  

Během posledních let došlo ke zvýšení sazby pro rozhodčí v základní části OFL a proto je 

nutné navýšit sazbu za zápas i rozhodčím na finálových turnajích, kde navýšení neproběhlo. 

Se stále se zvyšující úrovní florbalu jsou i na rozhodčí kladeny stále vyšší nároky a to 

především na finálových turnajích.  

 

VP/8/71  VP schvaluje navýšení příspěvku rozhodčím na finálové turnaje OFL 2024.  

9–0-0 

 

Byla podána informace o stavu jednot a žup ve Veřejném rejstříku.  
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Byla podána informace o podepsání Deklarace Orel & Radio Proglas a následně i s TV Noe.   

 

Byla podána informace o navázání spolupráce se Slovenským ORLEM.  

 

 

 

9. Závěr  

Br. Juránek poděkoval všem přítomným za účast na jednání. Br. Kodeda udělil závěrečné 

požehnání.   

Zasedání bylo zakončeno v 17.10  hodin.  

 

 

 

 

 

 

 

    Ing. Stanislav Juránek  

                                                                                                                         starosta Orla 

 

 

Zapsala:  

Mgr. Kristina Horáková   ………………………………... 

 

 

 

Ověřili:  

Marie Brandejsová  ...…………………….…………… 

 

 

 

Jiří Sedláček   …………………………………………… 


